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Geachte heer Langeveld, 

 

Op 6 augustus jongstleden stelde u het college van dijkgraaf en hoogheemraden schriftelijke vragen 

over Prins Hendrikzanddijk op Texel (20.0797764). Met deze brief voorzien wij in de beantwoording 

van uw vraag. Op de volgende pagina vindt u de vraag, gevolgd door een reactie. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Namens het college van dijkgraaf en hoogheemraden, 

 

 

de secretaris, 

 

 

 

 

M.J. Kuipers 

de dijkgraaf, 

 

 

 

 

drs. L.H.M. Kohsiek 
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Schriftelijke vragen van de VVD-fractie:  

  

1. Kan aangegeven worden waaruit de gevreesde schade [lees: aan het (natuur)gebied] 

bestaat en hoe groot die zou zijn? Wie bepaalt deze schade en op welke wijze? 

2. Is het - gelet op de toenemende vraag naar natuurrecreatie en natuureducatie - wel 

verstandig om op deze rigide wijze een nieuw gecreëerd natuurgebied af te sluiten? 

3. Op welke rechtsgronden kan het (publiekrechtelijk) Waddenfonds deze eisen stellen? 

Er kunnen zeker voorwaarden aan subsidieverlening worden gesteld, maar tot 

beleidsvoorschrijving, zonder democratische controle, is het fonds naar ons gevoelen 

geen bevoegd gezag. 

4. Is het een optie om voor HHNK als bemiddelaar op te treden tussen de actievoerende 

groep Texelaars en het Waddenfonds om de eis van gehele afsluiting om te buigen 

naar openstelling van de 400 meter fietspad en een gedeeltelijke openstelling van het 

gebied buiten – bijvoorbeeld – het broedseizoen? 

5. Is het medegebruik sinds mensenheugenis van het strand van Ceres en het gedeelte 

fietspad in kwestie niet aan te merken als een door recht en gewoonte verkregen oud-

zakelijk recht? 

Beantwoording schriftelijke vragen:  

Voor de Prins Hendrikzanddijk is na een lange en zorgvuldige omgevingsprocedure een 

vergunning afgegeven door de Provincie Noord-Holland aan het Hoogheemraadschap 

Hollands Noorderkwartier (HHNK). De problemen rondom het Ceresstrand zijn 

voorafgaand aan de vergunningsverstrekking opgelost en het Ceresstrand is nog nooit zo 

groot en toegankelijk geweest. Er is destijds geen gebruik gemaakt van de bezwaar- en 

beroepsprocedure voor de vergunningverlening. Derhalve heeft HHNK een vergunning 

waar zij zich in beginsel aan dient te houden.  

 

Conform de bovengenoemde vergunning is het fietspad momenteel afgesloten. De 

afsluitingen werden continu ongedaan gemaakt in de nachtelijke uren. Dit brengt voor 

HHNK hoge kosten mee. Het heeft lang geduurd alvorens er een aanknopingspunt was via 

de dorpscommissie en de bereidheid bestond om met HHNK te praten. Inmiddels heeft 

HHNK verschillende gesprekken gevoerd met diverse bewoners en bewonersgroepen. 

HHNK is naar aanleiding van die gesprekken in contact getreden met Staatsbosbeheer en 

de Omgevingsdienst en heeft in overleg met de gemeente Texel besloten om bij de 

Provincie verruiming van de vergunning aan te vragen. De eerste onderzoeken hiervoor, 

zoals de natuurtoets, zijn afgerond en naar aanleiding daarvan zijn we in contact getreden 

met de vergunningverlener. We proberen de procedure zo kort mogelijk te houden. Echter 

de verruimingsaanvraag van de vergunning biedt voor alle belanghebbenden een bezwaar- 

en beroepsprocedure. Bovendien vergt het mogelijk iets van de inrichting van het terrein. 

 

Zolang de vergunningsverruiming niet is goedgekeurd, geldt de huidige vergunning en 

heeft HHNK aan de bewoners gevraagd om 'samen' de onnodige vernielingen tegen te 

gaan. Het stuk tussen Oudeschild en het fietspad is prachtig, het stuk tussen het fietspad 

en 't Horntje is prachtig en de verwachting is dat het afgesloten gedeelte ook prachtig en 

toegankelijk wordt. Dat vergt wel wat geduld. Inmiddels zijn de vernielingen gestopt en is 

er regelmatig contact. 

 

 


